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OR.Oz.0022.4.2023 

 

PROTOKÓŁ NR  273/2023 

posiedzenia Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego 

w dniu 19 stycznia 2023 r. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu. 

4. Porządek posiedzenia. 

5. Tematy: 

5.1. Opinie komisji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

5.2. Informator o podmiotach oraz organizacjach pozarządowych realizujących działania 

wobec osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Powiatu Aleksandrowskiego. 

5.3.Projekt aneksu do umowy zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji 

programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Dostępne mieszkanie. 

5.4.  Projekt aneksu do umowy zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji 

programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Mieszkanie dla absolwenta. 

5.5. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie sporządzenia sprawozdania z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych  

w szkołach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 roku 

5.6. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 2023 dla 

szkół niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne. 

5.7. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez 

Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością „Radosny Zakątek” lokali 

użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

5.8. Pismo Naczelnika Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu w sprawie naboru wniosków  

o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – zajęcie stanowiska. 

 5.9. a) Uchwała Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości  

sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej Powiatu  

Aleksandrowskiego na 2023 rok. 
b) Uchwała Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego. 

5.10. Pismo Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie 

ogłoszonego przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego naboru wniosków  

o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – zajęcie stanowiska. 
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6. Sprawy różne. 

7. Inne sprawy wniesione przez członków Zarządu Powiatu. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad 1. 

Pani Lidia Tokarska Starosta Aleksandrowski – otwieram posiedzenie Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego w dniu 19 stycznia 2023 r. o godzinie 8:05.  

Posiedzenie odbywa się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Aleksandrowie Kujawskim 

przy ulicy Słowackiego 8 w pokoju 214 (II piętro).  

 

 

Ad 2. 

Pani Lidia Tokarska – stwierdzam quorum. W posiedzeniu uczestniczy dwoje członków 

Zarządu Powiatu: Lidia Tokarska i Andrzej Łozicki. Członkini Zarządu Powiatu pani 

Małgorzata Wdowczyk nie uczestniczyła w posiedzeniu. 

Ponadto, w posiedzeniu uczestniczyli: Mariusz Możdżeń Skarbnik Powiatu i Paulina 

Smykowska Sekretarz Powiatu.  

Posiedzenie jest prawomocne i Zarząd może podejmować uchwały.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad 3. 

Pani Lidia Tokarska – proponuję przyjąć bez czytania protokół nr 271/2023 posiedzenia 

Zarządu Powiatu z dnia 12 stycznia 2023 r. Czy są uwagi, propozycje zmian,  

czy uzupełnień do przedłożonego protokołu? Nie widzę. Proponuję przyjąć go bez czytania. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

Przebieg głosowania:  Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się–nie było. Jednogłośnie.  

 

Członkowie Zarządu Powiatu, w wyniku głosowania przyjęli protokół nr 271/2023 

posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 12 stycznia 2023 r. 

 

 

Pani Lidia Tokarska – proponuję przyjąć bez czytania protokół nr 272/2023 posiedzenia 

Zarządu Powiatu z dnia 16 stycznia 2023 r. Czy są uwagi, propozycje zmian,  

czy uzupełnień do przedłożonego protokołu? Nie widzę. Proponuję przyjąć go bez czytania. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

Przebieg głosowania:  Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się–nie było. Jednogłośnie.  

 

Członkowie Zarządu Powiatu, w wyniku głosowania przyjęli protokół nr 272/2023 

posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 16 stycznia 2023 r. 
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Ad 4. 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do proponowanego porządku dzisiejszego posiedzenia. 

Proponuję rozszerzyć porządek posiedzenia o punkty: 

5.9. a) Uchwała Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości  

sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej Powiatu  

Aleksandrowskiego na 2023 rok. 
b) Uchwała Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego. 

5.10. Pismo Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie 

ogłoszonego przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego naboru wniosków  

o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – zajęcie stanowiska. 
Kto jest za? Dziękuję. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

Pani Lidia Tokarska – czy są jeszcze wnioski o zmianę porządku. Nie widzę. 

Przechodzimy do realizacji dzisiejszego porządku posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.1. Opinie komisji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.1. Opinie komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

Komisja Finansowo - Budżetowa Rady Powiatu Aleksandrowskiego na posiedzeniu w dniu 

17 stycznia 2023 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej 

uchwałę Nr XXXVIII/354/2022 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 19 grudnia 2022 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem 

pojazdów. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zająć stanowisko, że Zarząd Powiatu, 

zapoznał się z opinią Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Powiatu Aleksandrowskiego  

z dnia 17 stycznia 2023 r. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, zapoznał się z opinią Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 17 stycznia 2023 r. 

 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 
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Pani Lidia Tokarska – Komisja Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na posiedzeniu w dniu 16 stycznia 2023 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania statutu Zarządowi Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zająć stanowisko, że Zarząd Powiatu, 

zapoznał się z opinią Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 16 stycznia 2023 r. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, zapoznał się z opinią Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 16 stycznia 2023 r. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Opinia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

17 stycznia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Opinia Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 16 stycznia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.2. Informator o podmiotach oraz organizacjach pozarządowych realizujących 

działania wobec osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.2. Informator o podmiotach oraz 

organizacjach pozarządowych realizujących działania wobec osób stosujących przemoc  

w rodzinie na terenie Powiatu Aleksandrowskiego. 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim informuje, 

iż zgodnie z Krajowym Programem Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2023 

Powiat Aleksandrowski do dnia 31 stycznia 2023 roku jest zobowiązany umieścić na stronie 

powiatu aktualizację  informatora zawierającego aktualną bazę teleadresową dotyczącą 

instytucji rządowych i samorządowych, podmiotów oraz organizacji pozarządowych, które 

realizują wszelkie działania adresowane do osób stosujących przemoc w rodzinie wraz  

ze wskazaniem zakresu oddziaływań wobec sprawców przemocy w rodzinie i przedkłada 

zaktualizowany informator.  

Czy są pytania, uwagi? Nie widzę. Proponuję zająć stanowisko, że Zarząd Powiatu, zapoznał 

się z przedłożonym przez Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Aleksandrowie Kujawskim zaktualizowanym „Informatorem o podmiotach oraz 

organizacjach pozarządowych realizujących działania wobec osób stosujących przemoc  

w rodzinie na terenie Powiatu Aleksandrowskiego” i postanowił opublikować go na stronie 

Powiatu Aleksandrowskiego. 
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Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, zapoznał się z przedłożonym przez Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim zaktualizowanym „Informatorem  

o podmiotach oraz organizacjach pozarządowych realizujących działania wobec osób 

stosujących przemoc w rodzinie na terenie Powiatu Aleksandrowskiego” i postanowił 

opublikować go na stronie Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim  

z dnia 16 stycznia 2023 r. znak: PŚ.502.1.1.2023 wraz z „Informatorem o podmiotach oraz 

organizacjach pozarządowych realizujących działania wobec osób stosujących przemoc  

w rodzinie na terenie Powiatu Aleksandrowskiego”, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.3. Projekt aneksu do umowy zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie 

realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Dostępne 

mieszkanie. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.3. Projekt aneksu do umowy zawartej  

z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie 

dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – 

Mobilność” – Dostępne mieszkanie. 

Zmianie uległ termin rozliczenia przekazanych przez PFRON środków finansowych  

w ramach programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Dostępne mieszkanie, tj. 

do dnia 31 stycznia każdego roku realizacji umowy. Stąd konieczność zawarcia aneksu  

w wersji przedłożonej. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zawrzeć aneks do umowy zawartej  

z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie 

dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – 

Mobilność” – Dostępne mieszkanie. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, postanowił zawrzeć aneks do umowy zawartej z Państwowym Funduszem 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r.  

w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Dostępne 

mieszkanie. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 
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Pismo Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim  

z dnia 16 stycznia 2023 r. znak: RS.600.3.6.1.2023 wraz z projektem aneksu do umowy 

zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą  

w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – 

Aktywność – Mobilność” – Dostępne mieszkanie, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.4. Projekt aneksu do umowy zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie 

realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Mieszkanie dla 

absolwenta. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.4. Projekt aneksu do umowy zawartej  

z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie 

dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – 

Mobilność” – Mieszkanie dla absolwenta. 

Zmianie uległ termin rozliczenia przekazanych przez PFRON środków finansowych  

w ramach programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Mieszkanie dla 

absolwenta, tj. do dnia 31 stycznia każdego roku realizacji umowy oraz do dnia 31 sierpnia 

2027 roku w zakresie całości środków przekazanych w ramach umowy. Stąd konieczność 

zawarcia aneksu w wersji przedłożonej. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zawrzeć aneks do umowy zawartej  

z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie 

dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – 

Mobilność” – Mieszkanie dla absolwenta. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, postanowił zawrzeć aneks do umowy zawartej z Państwowym Funduszem 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą w Warszawie dnia 7 września 2022 r.  

w sprawie realizacji programu „Samodzielność – Aktywność – Mobilność” – Mieszkanie dla 

absolwenta. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim  

z dnia 16 stycznia 2023 r. znak: RS.600.4.6.1.2023 wraz z projektem aneksu do umowy 

zawartej z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z siedzibą  

w Warszawie dnia 7 września 2022 r. w sprawie realizacji programu „Samodzielność – 

Aktywność – Mobilność” – Mieszkanie dla absolwenta, stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 5.5. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie sporządzenia sprawozdania  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 

roku. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.5. Projekt uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie sporządzenia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Aleksandrowski w 2022 roku. 

 

Pani Paulina Smykowska – do 20 stycznia każdego roku organ prowadzący przeprowadza 

analizę poniesionych w poprzednim roku wydatków na wynagrodzenia dla nauczycieli.  

Ta analiza jest niezbędna do tego, żeby ustalić czy wszyscy nauczycieli osiągnęli średnie 

wynagrodzenie określone w ustawie Karta Nauczyciela.  

Sytuacja w naszym powiecie jest następująca. Kwota bazowa został ustalona na 3.537,80 zł. 

Analiza dokonana została w trzech etapach. Etap pierwszy od stycznia do kwietnia, drugi od 

maja do sierpnia, bo od maja były podwyżki wynagrodzeń nauczycieli, trzeci od września do 

grudnia 2022 roku, ponieważ nauczyciela stażystę i kontraktowego zamieniono na 

nauczyciela początkującego. Ustalono średnią liczbę etatów na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego nauczycieli i poniesione wydatki. Nauczyciele osiągnęli średnie 

wynagrodzenie i nie zachodzi konieczność wypłaty jednorazowego dodatku uzupełniającego. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli musi być przekazane: 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej Zespół we Włocławku, Radzie Powiatu 

Aleksandrowskiego, dyrektorom szkół prowadzonych przez powiat, związkom zawodowym 

zrzeszającym nauczycieli.  

Wnoszę o podjęcie uchwały w sprawie sporządzenia sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach 

prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 roku. 

 

Pani Lidia Tokarska – czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Po dokonaniu analizy 

poniesionych w 2022  roku wydatków na  wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu  

do wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego, proponuję stwierdzić, że w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 roku wysokość średnich 

wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, w składnikach 

wskazanych w art. 30 ust. 1 ustawy została osiągnięta na wszystkich szczeblach awansu 

zawodowego nauczycieli na poziomie wyższym niż średnie wynagrodzenie określone  

w ustawie i w związku z tym nie wystąpiła ujemna różnica między wydatkami faktycznie 

poniesionymi na wynagrodzenia nauczycieli a średnimi wynagrodzeniami, o których mowa  

w ustawie i nie zachodzi konieczność wypłaty jednorazowego dodatku uzupełniającego,  

o którym mowa w art. 30a ust. 3 ustawy. 

Proponuję podjąć uchwałę w sprawie sporządzenia sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach 

prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 roku i przedłożyć sprawozdanie 
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Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, Radzie Powiatu 

Aleksandrowskiego, dyrektorom szkół i placówek prowadzonych przez Powiat 

Aleksandrowski oraz związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, dokonał analizy poniesionych w 2022  roku wydatków na  wynagrodzenia 

nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury 

zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

i stwierdził, że w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski  

w 2022 roku wysokość średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 ustawy – Karta 

Nauczyciela, w składnikach wskazanych w art. 30 ust. 1 ustawy została osiągnięta na 

wszystkich szczeblach awansu zawodowego nauczycieli na poziomie wyższym niż średnie 

wynagrodzenie określone w ustawie i w związku z tym nie wystąpiła ujemna różnica między 

wydatkami faktycznie poniesionymi na wynagrodzenia nauczycieli a średnimi 

wynagrodzeniami, o których mowa w ustawie i nie zachodzi konieczność wypłaty 

jednorazowego dodatku uzupełniającego, o którym mowa w art. 30a ust. 3 ustawy. 

Zarząd Powiatu, podjął uchwałę nr 487/2023 w sprawie sporządzenia sprawozdania  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski w 2022 roku  

i postanowił przedłożyć sprawozdanie Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Bydgoszczy 

Zespół we Włocławku, Radzie Powiatu Aleksandrowskiego, dyrektorom szkół i placówek 

prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski oraz związkom zawodowym zrzeszającym 

nauczycieli. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Zastępcy Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej i Promocji Powiatu z dnia  

18 stycznia 2023 r. znak: PS.3032.1.2023 wraz z projektem uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie sporządzenia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Aleksandrowski w 2022 roku, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.6. Projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 

2023 dla szkół niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.6. Projekt uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 2023 dla szkół niepublicznych oraz publicznych 

prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz 

osoby fizyczne. 
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Pani Paulina Smykowska – zgodnie z ustawą o finansowaniu zadań oświatowych należy 

ustalić wysokość dotacji dla szkół niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez 

osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne. Mamy 

obecnie dwie szkoły dotowane, tj.: Szkołę Techniczną Bydgoskiego Zakładu Doskonalenia 

Zawodowego i Liceum Ogólnokształcącego Towarzystwa Salezjańskiego. Przedłożyliśmy 

analizę na podstawie wydatków 2022 r. W ubiegłym roku czterokrotnie zmieniana była 

dotacja w ciągu roku. Wskaźnik zwiększający musimy przyjąć z roku poprzedniego, a przy 

aktualizacji dotacji w kwietniu będzie wyliczony nowy wskaźnik zwiększający na podstawie 

wydatków poniesionych w roku 2022. Dotacja na ucznia Szkoły Technicznej Bydgoskiego 

Zakładu Doskonalenia Zawodowego wynosi 700,27 zł miesięcznie, a na ucznia Liceum 

Ogólnokształcącego Towarzystwa Salezjańskiego 796,59 zł miesięcznie. Liceum 

Ogólnokształcące Towarzystwa Salezjańskiego jest szkołą publiczną i wysokość dotacji 

zwiększa się o wskaźnik zwiększający, który wynika z poniesionych wydatków w naszych 

szkołach. 

 

Pani Lidia Tokarska – czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję podjąć 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 2023 dla szkół niepublicznych oraz 

publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego oraz osoby fizyczne tj. na ucznia niepublicznego technikum dla młodzieży  

w wysokości 700,27 zł miesięcznie, na ucznia publicznego liceum ogólnokształcącego dla 

młodzieży w wysokości 796,59 zł miesięcznie. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, podjął uchwałę nr 488/2023 w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 

2023 dla szkół niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne tj. na ucznia niepublicznego 

technikum dla młodzieży w wysokości 700,27 zł miesięcznie, na ucznia publicznego liceum 

ogólnokształcącego dla młodzieży w wysokości 796,59 zł miesięcznie. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Zastępcy Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej i Promocji Powiatu z dnia  

18 stycznia 2023 r. znak: PS.4331.1.2023 wraz z projektem uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie ustalenia wysokości dotacji na rok 2023 dla szkół niepublicznych oraz publicznych 

prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz 

osoby fizyczne, stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 5.7. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez 

Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością „Radosny Zakątek” 

lokali użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody  

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.7. Projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób  

z Niepełnosprawnością „Radosny Zakątek” lokali użytkowych położonych w budynku byłego 

internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Czy są pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zaakceptować projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci  

i Osób z Niepełnosprawnością „Radosny Zakątek” lokali użytkowych położonych w budynku 

byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej  

3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu i wnieść pod obrady Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, zaakceptował projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajem przez Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością „Radosny 

Zakątek” lokali użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP 

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu i postanowił wnieść pod obrady 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Naczelnika Wydziału Geodezji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 16 stycznia 

2023 r. znak: GN.Gg.6845.2.2023 wraz z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób  

z Niepełnosprawnością „Radosny Zakątek” lokali użytkowych położonych w budynku byłego 

internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu, 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.8. Pismo Naczelnika Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu w sprawie naboru 

wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – zajęcie 

stanowiska. 
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Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.8. Pismo Naczelnika Wydziału Rozwoju  

i Inwestycji Powiatu w sprawie naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 

W ramach ogłoszonego naboru wniosków przysługuje nam prawo do złożenia maksymalnie 

10 wniosków o dofinansowanie zadań w trzech kategoriach, tj.: do 150.000 zł, do 500.000 zł  

i do 3.500.000 zł.  

Dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków może być przyznane jedynie 

w przypadku posiadania przez wnioskodawcę udziału własnego na realizację zadania 

inwestycyjnego, pochodzącego ze środków innych niż środki z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków w wysokości nie mniejszej niż 2% wartości zadania inwestycyjnego. 

Posiadamy dwa zabytki, tj. Pałac Trojanowskich wchodzący w skład kompleksu budynków 

Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim i budynek Liceum 

Ogólnokształcącego w Ciechocinku. Posiadamy dokumentację techniczną wraz  

z niezbędnymi pozwoleniami, w tym Konserwatora Zabytków, na wykonanie prac remontowo 

– konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia piwnicy i elewacji oraz 

odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu Trojanowskich. Powiat jest 

gotowy na realizację tej inwestycji. Kosztorys jest na kwotę 1.695.000 zł. W przypadku tego 

obiektu, Wojewódzki Konserwator Zabytków nakazał nam dokonanie naprawy tego zabytku. 

W zeszłym roku rozpoczęliśmy prace, ale finansowo nie daliśmy rady udźwignąć całego tego 

zadania. Czynimy starania, żeby sprostać wymaganiom i zrealizować zalecenia Konserwatora 

Zabytków. Ten zabytek jest w bardzo złym stanie. Zarówno jeśli chodzi o przeciekanie dachu, 

tarasów, jak i problemy z odwodnieniem, zasoleniem od piwnic ścian budynku. Właściwie 

powinna to być całościowa inwestycja polegająca na zabezpieczeniu od góry tego budynku, 

jak i od gruntu. Jeśli chodzi o Liceum Ogólnokształcące w Ciechocinku to dopiero 

zaczynamy prace. Nie mamy dokumentacji, nie mamy kosztorysu, nie mamy pozwolenia na 

budowę i pozwolenia Konserwatora Zabytków, nie mamy praktycznie niczego. Otrzymaliśmy 

pismo od Dyrektora LO w Ciechocinku informujące o potrzebie wykonania prac remontowo 

– konserwatorskich zewnętrznych i wewnętrznych.      

Termin naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

kończy się 31 stycznia 2023 r. Musimy podjąć decyzję w sprawie złożenia wniosków w tym 

naborze. 

Uważam, że powinniśmy złożyć wnioski na te obydwa zabytki. Być może otrzymamy środki 

na obydwa zabytki. Jeśli złożymy wniosek o dofinansowanie prac remontowo – 

konserwatorskich budynku LO w Ciechocinku i otrzymamy  na to środki to musimy od razu 

zlecić wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej, uzyskać stosowne pozwolenia, 

co na pewno będzie trwało i na pewno będzie kosztochłonne.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – dokumentacja wchodzi w koszty rozliczenia inwestycji, tak mnie 

poinformowano w Wydziale Rozwoju i Inwestycji Powiatu. To jest plus.  

 

Pani Paulina Smykowska – w jakiej kategorii zamierzamy złożyć wnioski? 

 

Pan Andrzej Łozicki – do 500.000 zł. 
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Pani Paulina Smykowska – czyli Pałacu Trojanowskich i tak nie zrobimy w całości za te 

środki.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – może uda się dostać w tym roku dotację z Ministerstwa Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego na ten obiekt.  

 

Pani Lidia Tokarska – wniosek jest złożony, ale informacji nie mamy jak został rozpatrzony.  

 

Pani Paulina Smykowska – dostaliśmy tylko 50.000 zł od Marszałka Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego.  

 

Pani Lidia Tokarska – proponuję złożyć wnioski na obydwa zabytki w kategorii do  

500.000 zł. 

 

Pan Andrzej Łozicki – tak. 

 

Pani Lidia Tokarska – zastanawiam się, jak można złożyć maksymalnie 10 wniosków to czy 

możemy złożyć np. trzy wnioski, w tym dwa na jeden obiekt, tj. Pałac Trojanowskich – 

roboty ziemne i Pałac Trojanowskich dach, balkony.   

 

Pan Mariusz Możdżeń – jest jedna dokumentacja, czy to można podzielić.  

 

Pani Paulina Smykowska – może złóżmy jeden wniosek na Pałac Trojanowskich do  

500.000 zł, drugi wniosek na LO w Ciechocinku do 500.000 zł i trzeci na Pałac 

Trojanowskich do 3.500.000 zł.  

Dofinansowanie można przeznaczyć na pokrycie wydatków związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w ramach prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy 

zabytkach.  

 

Na posiedzenie Zarządu Powiatu poproszona została pani Ewelina Brożek Naczelnik 

Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu, i uczestniczyła w posiedzeniu w trakcie 

rozpatrywania pkt 5.8. porządku. 

 

 

Pani Lidia Tokarska – zwróciła się z pytaniem do Naczelnika Wydziału Rozwoju  

i Inwestycji Powiatu. Zastanawiamy się nad złożeniem trzech wniosków do 500.000 zł, tj. 

dwóch na Pałac Trojanowskich i jednego na LO w Ciechocinku, czy posiadając jedną 

dokumentację możemy złożyć dwa wnioski na jeden obiekt np. Pałac Trojanowskich roboty 

ziemne i Pałac Trojanowskich dach, tarasy.  

 

Pani Ewelina Brożek Naczelnik Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu – zawnioskować 

możemy na dwa różne zadania dotyczące jednego zabytku wskazując konkretny zakres robót 

prowadzonych przy konkretnym zadaniu. Jak najbardziej można tak zrobić.  
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Pan Mariusz Możdżeń – dokumentację mamy na całość. 

 

Pani Ewelina Brożek – przedmiary robót będziemy musieli do każdego wniosku zrobić  

z opracowanej już dokumentacji. Musimy znać nazwę zadania i konkretny zakres prac do 

każdego z tych zadań.  

Przy LO w Ciechocinku nie mamy dokumentacji. Nie musi ona być opracowana na dzień 

składania wniosku, ale zakres robót do wykonania trzeba wskazać. Ja nie jestem w stanie tego 

zakresu robót sama określić. Kontaktowałam się z Dyrektorem LO w Ciechocinku, który 

podał orientacyjny zakres prac, który przedłożyłam Zarządowi Powiatu. Ani Dyrektor LO ani 

ja nie jesteśmy w stanie fachowo określić priorytetu prac. Trzeba zwrócić uwagę na to, że 

wykonanie tych pracy musi być poprzedzone zgodą Konserwatora Zabytków, czego też nie 

ma.   

 

Pan Mariusz Możdżeń – czy zadanie może być dwuletnie? 

 

Pani Ewelina Brożek – tak. W przypadku Pałacu Trojanowskich jest to sprawa 

skomplikowana, jeżeli otrzymamy środki z Ministerstwa na to zadanie i jeżeli mielibyśmy 

połączyć je, a nie wyklucza się tu podwójne dofinansowanie, nie możemy łączyć tylko 

środków ministerialnych z unijnymi, to mamy jeden rok, tj. rok 2023.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – Pałac Trojanowskich możemy zrobić w tym roku, a LO  

w Ciechocinku w przyszłym. 

 

Pani Ewelina Brożek – tak. W przypadku LO w Ciechocinku nie będę w stanie 

skonstruować tego wniosku z wiedzą, którą posiadam teraz.  

 

Pani Paulina Smykowska – czy zakres prac musi być szczegółowy? 

 

Pani Ewelina Brożek – nie musi być szczegółowy, ale musi być tak określony żebyśmy nie 

mieli problemu z ogłoszeniem postepowania przetargowego. Trzeba zdecydować, które prace 

są priorytetowe. 

 

Pani Paulina Smykowska – może w pierwszej kolejności prace zabezpieczające dach, roboty 

blacharskie oraz odprowadzenie wody deszczowej, balkony i elewacja, roboty zewnętrzne 

budynku.  

 

Pan Andrzej Łozicki – prace odwodnieniowe też są ważne, odsalanie, usuwanie 

zawilgocenia, izolacja wodochronna.  

 

Pani Lidia Tokarska – intencją Zarządu Powiatu jest złożenie wniosku na LO  

w Ciechocinku również. Dyrektor LO, jako zarządca budynku, ma wskazać konkretny 

odcinek prac, w którym mamy działać. Czyli, czy mają to być prace konserwatorskie przy 

elewacji polegające np. na wymianie gzymsów, tynki, uszczelnienie balkonów?  Musi 

określić dość precyzyjnie zakres prac, który jest realny do wykonania za 500.000 zł.  
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Pani Ewelina Brożek – o taką informację zwróciłam się wczoraj do pana Dyrektora LO  

i poinformował mnie, że on sam nie jest w stanie tego określić. 

 

Pani Paulina Smykowska – w przedłożonej informacji pan Dyrektor LO wyjasnia, że zakres 

prac określony został wyłącznie na podstawie wiedzy i obserwacji kierownika jednostki i ma 

on charakter orientacyjny. Na kolejnym etapie niezbędne jest wykonanie profesjonalnego 

planu zawierającego szczegółowy zakres robót dla tej inwestycji.  

Nie można złożyć wniosku na całość prac wymienionych w informacji Dyrektora, ponieważ 

za 500.000 zł ich nie wykonamy. Trzeba coś z tego wybrać. Dyrektor sam nie oszacuje 

kosztów tych prac.  

 

Pani Lidia Tokarska – nie musi oszacować kosztów, ma wskazać zadania priorytetowe.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – czy do zakresu prac możemy wpisać więcej zadań, a później ich nie 

zrealizować, ponieważ nie będziemy mieli na to środków finansowych? 

 

Pani Ewelina Brożek -  mamy trzy kategorie, tj.: do 150.000 zł, do 500.000 zł  

i do 3.500.000 zł. Skoro wybraliśmy do 500.000 zł to nie można wnioskować o więcej. 

 

Pan Mariusz Możdżeń – tak, ale czy można szerszy zakres prac wpisać do wniosku, a 

później go nie zrealizować?  

  

Pani Ewelina Brożek -  wskazuje się zakres robót, który planujesz wykonać za 500.000 zł.  

We wniosku mogę dysponować dokumentacją na szerszy zakres. 

 

Pan Mariusz Możdżeń – np. w przypadku dróg, po przetargu możemy zmienić zakres robót. 

 

Pani Ewelina Brożek -  tak, można. Możemy zmienić zakres inwestycji, z tymże 

każdorazowo wniosek o zmianę zakresu musi być. Nie wiem, czy to nie skutkowałoby 

rezygnacją z przyznanej pierwotnie promesy i wystąpieniem o kolejną.  

 

Pani Lidia Tokarska – określmy zakres robót, który obejmuje najpilniejsze prace, które 

należy wykonać.  

 

Pani Ewelina Brożek – ale ja nie jestem w stanie na ten moment go określić. Nie wiem jakie 

prace wymienione przez Dyrektora opiewałyby na 500.000 zł.  

 

Pani Paulina Smykowska – czy na podstawie dokumentacji na Pałac Trojanowskich 

możemy określić przybliżone koszty niektórych prac wymienionych przez Dyrektora np. 

roboty w zakresie izolacji wodochronnej. Żebyśmy chociaż orientacyjnie wiedzieli jakie to 

mogą być koszty. Czy to jest np. 200.000 zł czy 500.000 zł? 

 

Pani Ewelina Brożek – to są dwa różne budynki.  

 



15 
 

 

 

 

Pani Lidia Tokarska – proponuje objąć zakresem: roboty w zakresie izolacji wodochronnej 

(przeprowadzenie ekspertyzy mikologicznej, wykonanie odsalania elewacji, usunięcie 

zawilgocenia tynku, wykonanie izolacji wodochronnej elewacji, wykonanie izolacji 

wodochronnej balkonów) oraz roboty blacharskie wraz z odprowadzeniem wody deszczowej 

(demontaż i montaż nowych rynien i rur spustowych, obróbki blacharskie na gzymsach  

i balkonach, obróbki blacharskie przepustów).  

 

Pan Mariusz Możdżeń – a instalacja odgromowa? 

 

Pani Paulina Smykowska – instalacja odgromowa jest do zrobienia w przypadku dużego 

remontu. Na ten moment, warunki przeciwpożarowe są spełnione. Naprawione zostało to co 

było uszkodzone.  

 

Pani Ewelina Brożek – na dzień składania wniosku potrzebuję nazwę zadania i zakres. 

 

Pani Paulina Smykowska – czy możemy podać ogólnie zakres np. roboty w zakresie izolacji 

wodochronnej, czy musimy rozpisać je szczegółowo? 

 

Pani Ewelina Brożek – nie, możemy napisać ogólnie. 

 

Pan Mariusz Możdżeń – nazwy zadania już mamy, są one określone w budżecie powiatu  

w załączniku zadania inwestycyjne, tj.: 

- wykonanie prac remontowo – konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia 

piwnicy i elewacji oraz odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu 

Trojanowskich,  

- rewitalizacja budynku Liceum Ogólnokształcącego w Ciechocinku. 

 

Pani Paulina Smykowska – przy budynku LO w Ciechocinku zakres prac określiłabym 

następująco: wykonanie zewnętrznych robót budowlanych i prac konserwatorskich, roboty  

w zakresie izolacji wodochronnej, roboty blacharskie wraz z odprowadzeniem wody 

deszczowej. 

 

Pani Ewelina Brożek – przy braku dokumentacji zakres robót należy podać bardzo ogólnie. 

 

Pani Lidia Tokarska – czy są jeszcze pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję złożyć 

trzy wnioski do Prezesa Rady Ministrów o dofinansowanie z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, w kategorii do 500 0000 złotych, zadań inwestycyjnych tj.: 

1) Wykonanie prac remontowo – konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia 

piwnicy i elewacji oraz odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu 

Trojanowskich, w zakresie robót ziemnych, 

2) Wykonanie prac remontowo – konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia 

piwnicy i elewacji oraz odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu 

Trojanowskich, w zakresie elewacji, dachu i tarasów, 

 



16 
 

 

 

 

3) Rewitalizacja budynku Liceum Ogólnokształcącego w Ciechocinku, która obejmowałaby: 

zewnętrzne roboty budowlane i prace konserwatorskie, roboty w zakresie izolacji 

wodochronnej, roboty blacharskie wraz z odprowadzeniem wody deszczowej. 

Jednocześnie proponuję  zobowiązać Naczelnika Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu do 

doprecyzowania i uszczegółowienia zakresu prac objętych wnioskami. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu,  postanowił złożyć trzy wnioski do Prezesa Rady Ministrów  

o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, w kategorii do  

500 0000 złotych, zadań inwestycyjnych tj.: 

1) Wykonanie prac remontowo – konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia 

piwnicy i elewacji oraz odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu 

Trojanowskich, w zakresie robót ziemnych, 

2) Wykonanie prac remontowo – konserwatorskich związanych z usunięciem zawilgocenia 

piwnicy i elewacji oraz odrestaurowaniem zewnętrznym zabytkowego budynku pałacu 

Trojanowskich, w zakresie elewacji, dachu i tarasów, 

3) Rewitalizacja budynku Liceum Ogólnokształcącego w Ciechocinku, która obejmowałaby: 

zewnętrzne roboty budowlane i prace konserwatorskie, roboty w zakresie izolacji 

wodochronnej, roboty blacharskie wraz z odprowadzeniem wody deszczowej. 

Zarząd Powiatu,  zobowiązał Naczelnika Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu do 

doprecyzowania i uszczegółowienia zakresu prac objętych wnioskami. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pismo Naczelnika Wydziału Rozwoju i Inwestycji Powiatu z dnia 17 stycznia 2023 r. znak: 

RI.042.1.2023 w sprawie naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.9. a) Uchwała Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na 2023 rok. 
b) Uchwała Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.9. a) Uchwała Nr 1/D/2023 Składu 

Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 

roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego  

w uchwale budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2023 rok. 
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Mariusz Możdżeń – otrzymaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej co do 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu powiatu na 2023 rok. Posiadamy deficyt 

budżetowy w wysokości 960.000 zł, który planujemy pokryć przychodami pochodzącymi  

z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych.  

 

Pani Lidia Tokarska – czy są pytania? Nie widzę. Proponuję  zająć stanowisko, że Zarząd 

Powiatu,  zapoznał się z uchwałą Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2023 rok. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu,  zapoznał się z uchwałą Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale 

budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2023 rok. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.9. b) Uchwała Nr 1/Kd/2023 Składu 

Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 

roku w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

 

Mariusz Możdżeń – Regionalna Izba Obrachunkowa również pozytywnie zaopiniowała 

prawidłowość planowanej kwoty długu powiatu na 2023 rok. Kwota długu na koniec 2023 

roku wyniesie 4.710.000 zł. W tym roku spłacimy raty kredytowe na kwotę 870.000 zł  

i planowane odsetki od kredytu 400.000 zł.  

 

Pani Lidia Tokarska – czy są pytania? Nie widzę. Proponuję zająć stanowisko, że Zarząd 

Powiatu,  zapoznał się z uchwałą Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii  

o prawidłowości planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu,  zapoznał się z uchwałą Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 



18 
 

 

 

 

Uchwała Nr 1/D/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości  

sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej Powiatu  

Aleksandrowskiego na 2023 rok, stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała Nr 1/Kd/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 16 stycznia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Powiatu Aleksandrowskiego, stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 5.10. Pismo Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim  

w sprawie ogłoszonego przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego naboru wniosków  

o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – zajęcie 

stanowiska. 
 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do punktu 5.10. Pismo Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie ogłoszonego przez Wojewodę 

Kujawsko – Pomorskiego naboru wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. 
Wojewoda dopuszcza składanie przez jednego wnioskodawcę maksymalnie dwóch wniosków 

o dofinansowanie, po uprzednim nadaniu im priorytetów 1 i 2, przy czym wartość kosztów 

kwalifikowanych brutto realizacji zadania z priorytetem 1 nie może przekroczyć kwoty 

2.500.000 zł. Nabór wniosków trwa do 8 lutego 2023 r. Jednostka może otrzymać ze środków 

Funduszu dofinansowanie zadania w wysokości do 80% kosztów jego realizacji. Mogą to być 

tylko remonty dróg finansowane z wydatków bieżących. Zasada jest taka, że remonty dróg 

robimy z wydatków bieżących budżetu, a przebudowy z wydatków inwestycyjnych. Jest to 

dla nas niedobre rozwiązanie ponieważ na wydatkach bieżących nie mamy zbyt dużo 

środków, z tych środków płacimy wynagrodzenia pracowników, koszty związane  

z utrzymaniem budynku jednostki np. koszty energii elektrycznej, wody, ścieków itp. Musimy 

zabezpieczyć wkład własny ze środków bieżących.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – Zarząd Dróg Powiatowych proponuje rozbić na etapy niektóre 

zadania, byłaby wtedy kwota mniejsza. 

 

Pani Lidia Tokarska – tak, Zarząd Dróg Powiatowych proponuje rozbić na dwa etapy 

remont drogi Słupy Duże – Bądkowo. Mamy dokumentację zrobioną przez Gminę Bądkowo. 

Mieszkańcom bardzo zależy na zrobienie tej drogi, było wiele petycji w tym zakresie. Gmina 

Bądkowo bierze na siebie dużo kosztów z tym zadaniem związanych. Najpierw całkowicie 

zrobili dokumentację, i deklarują dotację na wykonanie remontu tej drogi w wysokości 31% 

wkładu własnego w to zadanie. Dyrektor ZDP proponuje podzielić to zadanie i złożyć 

wniosek o dofinansowanie odcinka o długości 1,8 km od skrzyżowania z DW252  

w Bądkowie do skrzyżowania z drogą gminną w Kujawce, po uprzednim 

przekosztorysowaniu zadania, o wartości 2.500.000 zł. Całe zadanie stanowi odcinek 4,5 km  

i jego wartość kosztorysowa to 6.056.375,13 zł.  
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Drugi wniosek, proponuję złożyć na remont drogi Kuczkowo – Wola Bachorna, wartość 

zadania 1.250.000 zł.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – to jest wydatek bieżący, nawet kredytu nie można zaciągnąć na te 

zadania. 

 

Pani Lidia Tokarska – jeżeli dostaniemy dofinansowanie, a nie znajdziemy środków 

finansowych na wkład własny to najwyżej zrezygnujemy z dofinansowania, nie podpiszemy 

umowy.  

Czy są inne propozycje? Te dwie drogi mają dokumentację projektową.  

 

Pan Andrzej Łozicki – może zastanówmy się jeszcze nad drogą Zduny – Opoki. Planowana 

wartość zadania 2.280.000 zł. Kosztorys wymaga aktualizacji.  

 

Pani Lidia Tokarska – możemy złożyć dwa wnioski. Ja bym złożyła wniosek  

o dofinansowanie remontu drogi Słupy Duże – Bądkowo i Kuczkowo – Wola Bachorna. 

Trzeba wystąpić do gmin, na terenie których położone są te drogi, czy potwierdzają 

udzielenie powiatowi dotacji na wykonanie tych zadań w wysokości 31% wkładu własnego.  

 

Pan Mariusz Możdżeń – mile widziane są większe dotacje.  

 

Pani Paulina Smykowska – gminy muszą sobie zdawać z tego sprawę, że to są wydatki 

bieżące. Wójt Gminy Bądkowo deklarował nam dofinansowanie tego zadania jako wydatku 

inwestycyjnego, a to jest wydatek bieżący. Z tym może być problem. 

Poza tym, nie wiem czy na etapie składania wniosków wymagany jest aktualny kosztorys, czy 

jest taki warunek formalny?  

 

Telefonicznie Starosta Aleksandrowski połączyła się z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim panem Marcinem Strychem. Zadała pytanie czy 

wymogiem formalnym do złożenia wniosku o dofinansowanie remontu dróg w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg jest posiadanie aktualnego kosztorysu? Odpowiedź 

Dyrektora ZDP: trzeba mieć kosztorys. Pani Starosta poinformowała, że Zarząd Powiatu 

zamierza złożyć wnioski o dofinansowanie remontu drogi  Słupy Duże – Bądkowo i Kuczkowo 

– Wola Bachorna. Odpowiedź Dyrektora ZDP: na Słupy Duże – Bądkowo kosztorys jest 

aktualny, ale jeżeli chcielibyśmy złożyć o dofinansowanie tylko odcinka tej drogi to wówczas 

przekosztorysowanie byłoby potrzebne. Jeżeli będzie taka decyzja to z własnych środków  

w ciągu kilku dni przekosztorysujemy zadanie. Starosta: czyli przekosztorysowanie do 

zmniejszonego kilometrażu, a co z kosztorysem na Kuczkowo – Wola Bachorna? Odpowiedź 

Dyrektora ZDP: kosztorys jest aktualny. Starosta: proszę pana Dyrektora ZDP, żeby w trybie 

pilnym przygotował na mój podpis wystąpienia do odpowiednich gmin o jak najszybszą 

deklarację zabezpieczenia środków na wkład własny ze środków bieżących. Jeśli gminy nie 

zadeklarują udziału finansowego w realizacji tych remontów to nie złożymy tych wniosków, bo 

sami nie damy rady sfinansować wkładu własnego przy realizacji tych zadań. Występujemy do 

gmin o zapewnienie środków z budżetu ze środków na wydatki bieżące.   
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Pani Lidia Tokarska – czy są jeszcze pytania, uwagi, wnioski? Nie widzę. Proponuję zająć 

stanowisko, że Zarząd Powiatu,  ma zamiar złożyć dwa wnioski do Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zadań, 

których wartość nie przekroczy kwoty 2.500.000 zł, tj.: 

1) „Poprawa infrastruktury drogowej drogi powiatowej nr 2627C Słupy Duże – Bądkowo na 

terenie powiatu aleksandrowskiego polegająca na remoncie” – odcinek o długości  

1,8 km od skrzyżowania z DW252 w Bądkowie do skrzyżowania z drogą gminną  

w Kujawce, po uprzednim przekosztorysowaniu zadania, 

2) „Poprawa infrastruktury drogowej drogi powiatowej nr 2623C Kuczkowo – Wola 

Bachorna na odcinku od km 0+000 do km 0+460 oraz od km 0+860 do km 1+900 na 

terenie powiatu aleksandrowskiego polegająca na remoncie”. 

W związku z tym, Zarząd Powiatu zobowiązuje Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim do wystąpienia do wójtów gmin, na terenie których położone są 

przedmiotowe drogi, o deklarację, potwierdzenie, czy w 2023 roku gmina udzieli powiatowi 

pomocy finansowej na remont wskazanych odcinków dróg w ramach wydatków bieżących  

w wysokości co najmniej 31% wkładu własnego i przedłożenie informacji  

w terminie  do 27 stycznia 2023 r. (pismo do wójtów podpisane zostanie przez Starostę 

Aleksandrowskiego). Po otrzymaniu informacji od wójtów gmin, Zarząd Powiatu podejmie 

ostateczną decyzję w zakresie złożenia wniosków o dofinansowanie zadań w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu,  ma zamiar złożyć dwa wnioski do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego  

o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zadań, których wartość nie 

przekroczy kwoty 2.500.000 zł, tj.: 

1) „Poprawa infrastruktury drogowej drogi powiatowej nr 2627C Słupy Duże – Bądkowo na 

terenie powiatu aleksandrowskiego polegająca na remoncie” – odcinek o długości  

1,8 km od skrzyżowania z DW252 w Bądkowie do skrzyżowania z drogą gminną  

w Kujawce, po uprzednim przekosztorysowaniu zadania, 

2) „Poprawa infrastruktury drogowej drogi powiatowej nr 2623C Kuczkowo – Wola 

Bachorna na odcinku od km 0+000 do km 0+460 oraz od km 0+860 do km 1+900  

na terenie powiatu aleksandrowskiego polegająca na remoncie”. 

W związku z tym, Zarząd Powiatu zobowiązał Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim do wystąpienia do wójtów gmin, na terenie których położone są 

przedmiotowe drogi, o deklarację, potwierdzenie, czy w 2023 roku gmina udzieli powiatowi 

pomocy finansowej na remont wskazanych odcinków dróg w ramach wydatków bieżących  

w wysokości co najmniej 31% wkładu własnego i przedłożenie informacji w terminie  do  

27 stycznia 2023 r. (pismo do wójtów podpisane zostanie przez Starostę Aleksandrowskiego). 

Po otrzymaniu informacji od wójtów gmin, Zarząd Powiatu podejmie ostateczną decyzję  

w zakresie złożenia wniosków o dofinansowanie zadań w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 
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Pismo Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Aleksandrowie Kujawskim z dnia  

16 stycznia 2023 r. znak: DUDiM.071.5.2023 w sprawie ogłoszonego przez Wojewodę 

Kujawsko – Pomorskiego naboru wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, stanowi załącznik do protokołu. 
 

 

Ad 6. Sprawy różne. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do spraw różnych.  

Proponuję wystąpić do Dyrektora Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim  

o przedłożenie do 25 stycznia 2023 r. pisemnej szczegółowej informacji na temat 

modernizacji i budowy nowej kotłowni (aktualny stan, na jakim etapie są prace). 

Kto jest za? Dziękuję. 

 

 

Zarząd Powiatu, postanowił wystąpić do Dyrektora Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim o przedłożenie do 25 stycznia 2023 r. pisemnej szczegółowej 

informacji na temat modernizacji i budowy nowej kotłowni (aktualny stan, na jakim etapie są 

prace). 

 

Przebieg głosowania: Za – 2, Przeciw– nie było, Wstrzymujących się– nie było. Jednogłośnie. 

 

 

Ad 7. Inne sprawy wniesione przez członków Zarządu Powiatu. 

 

Pani Lidia Tokarska – przechodzimy do innych spraw wniesionych przez członków 

Zarządu. Nie widzę. 

 

 

Ad 8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pani Lidia Tokarska – zamykam dzisiejsze posiedzenie Zarządu Powiatu.   

Dziękuję za udział w posiedzeniu.  

Posiedzenie Zarządu Powiatu zamknięte zostało o godzinie 9:07. 

 

Protokołowała: Edyta Niedziałek  ........... 


